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 zسوژه

رضا میرزایی شانس آنچنانی برای 
بازگشت به لیست استقلال ندارد. 
او در شرایطی که گفته شده 3 هفته 
دیگر می تواند کارهای تاکتیکی را به 
خوبی انجام دهد اما از سوی نکونام 
فراخوانده نشده است. این بازیکن از 
حدود 2 ماه قبل تا کنون منتظر مانده 
تا از طرف باشگاه با او تماس بگیرند 
تا قراردادش دوباره ثبت شود و به 
لیست استقلال بازگردد اما درحالی 

که باشگاه استقلال در اقدامی ضربتی 
اقدام به جذب سیلوا کرد تا مشخص 
شود چه اندازه علاقه مند به بازگشت 
این مدافع بوده، اما در راستای بازگشت 
رضا میرزایی که وعده های بسیاری در 
دوران مصدومیت به او داده شده بود، 
هیچ اقدامی نشده است. این طور که 
از اطرافیان نکونام شنیده می شود 
میرزایی در اولویت بازگشت به استقلال 
نیست و سرمربی استقلال قصد دارد با 

ارزیابی دقیق تر درباره بازگشت قطعی 
این بازیکن به استقلال تصمیم نهایی 
را اتخاذ کند. در پست میرزایی استقلال 
همین حالا با ترافیک بازیکن مواجه 
است و از سویی تکیه به بازیکنی که 
تازه از بند مصدومیت رها شده و سوابق 
روشنی هم ندارد آن هم در نیم فصل 
دوم که تیم نیاز به بازیکن آماده دارد، 
ریسک است و شاید نکونام هم نگران 

جواب ندادن این بازیکن باشد.

هفته هفتم لیگ برتر بود که استقلال 
راهی رفسنجان شد و مقابل تیم مس 
قرار گرفت. در این بازی استقلال 
دشواری زیادی برای رسیدن به برد 
متحمل شد اما درنهایت با گل به 
خودی میثم تیموری که روزگاری 
بازیکن استقلال هم بود، موفق شد 
حریف را از سد راه بردارد و با 3 امتیاز 
شیرین از رفسنجان به تهران بازگردد.
 استقلال در نیم فصل دوم میزبان تیم 
مس رفسنجان است و دیگر دشواری 

سفر به کرمان را تجربه نخواهد کرد اما 
قرعه در جام حذفی به گونه ای است 
که استقلال بار دیگر باید به رفسنجان 

برود و مقابل این تیم قرار بگیرد.
 سرمربیگری تیم مس بر عهده ساکت 
الهامی است و این مربی حتی سابقه 
گرفتن جام قهرمانی از استقلال را در 
جام حذفی دارد و یک بار چنین کاری 

را انجام داده است. 
اگر الهامی در نیم فصل دوم نیز در 
ترکیب مس رفسنجان باشد و به عنوان 

سرمربی این تیم را هدایت کند، جدال 
او با استقلال بسیار جذاب خواهد بود. 
استقلال درحالی در جام حذفی به 
مس برخورد کرده و باید یک تیم لیگ 
برتری را ملاقات کند که پرسپولیس 
به تیم نفت و گاز گچساران خورده و 
بعید است کار دشواری مقابل این تیم 
داشته باشد. سپاهان هم باید مقابل 
تیم شمس آذر قزوین قرار بگیرد که 
این بازی هم برای اصفهانی ها سخت 

و دشوار خواهد بود.

قرعه آبی ها سخت تر از پرسپولیس

استقلال برد در رفسنجان را تکرار می کند؟
هافبک آسیب دیده به دنبال تیم جدید

میرزایی اولویت نکونام نیست

مؤمنی: سخت ترین 
حریف تیم ملی کره 

جنوبی است
بق  سا یکن  ز با  ، منی مؤ محمد 
استقلال صبح درباره شرایط این تیم 
در نیم فصل اول رقابت های لیگ 
برتر گفت: »استقلال در موقعیت 
خوبی در جدول رده بندی لیگ برتر 
قرار دارد و آنها صدرنشین هستند. 
استقلال توانست بر مشکلات 
خودش در نیم فصل اول غلبه کند و 
باید بگویم نکونام زحمات زیادی در 
این تیم با کمک مدیرعامل و اعضای 
هیأت مدیره کشیدند.  صدرنشینی 
ورده نکونام برای  بزرگ ترین آ
استقلال و هوادارانش است و باید 
از زحمات او تشکر کرد.« او درباره 
اینکه آیا استقلال می تواند قهرمانی 
را در این فصل کسب کند؟ ادامه 
داد: »قهرمانی کار بسیار سختی 
است.  باید بازیکنانی که مد نظر 
سرمربی تیم هستند را مدیریت در 
نیم فصل جذب کند چون نیم فصل 
دوم بسیار سخت خواهد بود و 
تیم های دیگر آنالیز خوبی از این تیم 
داشته اند و نتیجه گیری سخت تر 
خواهد بود. استقلال اگر بتواند 
بازیکن جدید جذب کرده و انگیزه 
متفاوتی از خودش در زمین ارائه 
دهد، قهرمانی دور از دسترس 
نخواهد بود.« مؤمنی درباره شرایط 
تیم ملی در جام ملت های پیش 
رو گفت: »سکان هدایت تیم ملی 
بر عهده یک مربی ایرانی است و 
این باعث خوشحالی خواهد بود 
زیرا احساسات و عواطف ایرانی ها 
را می شناسد. ما لژیونرهای بسیار 
خوبی داریم و مطمئناً با تفکرات 
نیم به جایگاه  قلعه نویی می توا
مناسبی در این بازی ها دست پیدا 
کنیم. یکی از سخت ترین بازی ها 
مقابل کره جنوبی خواهد بود. البته 
ما شناخت خوبی از این تیم داریم 
و با توجه به بازیکنان خوبی که 
در خدمت تیم ملی است مانند 
طارمی، آزمون و جهانبخش به نظرم 

می توانیم از این بازی عبور کنیم.«
 

انتقاد پیشکسوت استقلال 
به قانون سازمان لیگ

سقف قراردادها 
فقط حاشیه  و بیانیه 

داشت
بق  سا یکن  ز با لحی  سید صا  
استقلال با انتقاد از قانون سقف 
قراردادها گفت: »از روزی که قانون 
سقف قراردادها آمده است به 
جای اینکه باشگاه ها، مربیان و 
بازیکنان به مسائل فنی بپردازند، 
فقط به حاشیه ها، بی احترامی ها و 
بیانیه ها پرداخته شده است. یک 
تصمیم اشتباه و یک قانون مسخره 
باشگاه ها، بازیکنان و هواداران 
تیم ها را به جان هم انداخته است. 
به جای همه این موضوعات باید 
قانونی بگذارند تا هر بازیکن خارجی 
وارد لیگ ایران نشود و بازیکنان 
ایرانی هم بر اساس عملکرد خود 
دستمزد بگیرند. شما کشورهای 
اروپایی را نگاه کنید کدام بازیکن 
را که ضعیف است در سال آینده 
با دستمزد بالاتر در تیم دیگری 

می بینید؟«

 zمصاحبه و خبر

زبیر نیک نفس

احتمال جدایی

در حالــی کــه یــک نفــر از خــط میانــی اســتقلال جــدا شــده امــا همچنــان 
احتمــال جابه جایــی در ایــن پســت وجــود دارد. زبیــر نیــک نفــس یکــی از 
بازیکنانــی اســت که اگر باشــگاه اســتقلال موفق به جــذب بازیکن بهتر در 
پســت هافبــک میانــی شــود، او را از فهرســت جدا خواهد کــرد. نیک نفس 
در نیــم فصــل اول غالبــاً نیمکت نشــین بــود و چنــدان در ترکیــب اصلــی به 

کار گرفتــه نشــد.

امید حامدی فر

مخالف جدایی

بــا وجــود اینکه برخی باشــگاه ها برای جذب امید حامدی فــر اعلام آمادگی 
کرده انــد امــا باشــگاه اســتقلال نمی خواهــد ایــن بازیکن را از دســت دهد. 
تمایــل باشــگاه اســتقلال به ادامه همــکاری با حامدی فر البته مســئولیت 
ایــن بازیکــن را در نیــم فصــل دوم بیشــتر خواهــد کــرد. حامدی فــر باید در 
نیــم فصــل دوم ثابــت کنــد که ارزش این اندازه اهمیت را از ســوی باشــگاه 

و هواداران داشــته اســت.

مهرداد محمدی

یک بازی کامل

آمارهای مهرداد محمدی نشــان می دهد که در نیم فصل اول فقط یک 
بــار بــه شــکل کامــل در ترکیب اســتقلال حضور داشــته اســت. محمدی 
البتــه 15 بــازی را بــا اســتقلال تجربــه کــرده و درهمــه دیدارهــا حضــور 
داشــته اســت امــا در آمارهــای او فقــط یــک بــازی حضور به شــکل کامل 
90 دقیقــه ای بــه چشــم می خــورد. محمــدی در نیــم فصــل اول 4 بار هم 

بــرای اســتقلال گل زده اســت.

کاظم اولیایی: امیدوارم پای بانک ها به باشگاه داری باز نشود

نفر پنجم هیأت مدیره بهتر است دکتر ایروانی باشد

آقای خطیر چند روز پیش بحث 
ساخت ورزشگاه اختصاصی 
را مطرح کرد و حتی با شرکت 

مالزیایی هم قرارداد بستند اما 
گفته شد که وزارت ورزش با این 

تصمیم مخالفت کرده است!
اینطــور نیســت و ماجــرای مخالفــت 

وزارت ورزش درســت نیســت.
اما تمام خبرگزاری ها خبر 

مخالفت وزارت ورزش را منتشر 
کردند؟

 ، نبــوده ورزش  رت  زا و لفــت  مخا
وزارت ورزش شــروع کننده ســاخت 
اســتادیومی بــوده و طبــق قانــون و بــه 

صــورت  بیوتــی شــرکت های خصوصــی 
خارجــی توســط مدیــر عامــل باشــگاه 
اســتقلال بــه کار دعــوت شــدند. وزارت 
ورزش هــم بــا کار اســتقلال و آقــای 
لــف نبــوده و در  خطیــر قطعــاً مخا
جلســه ای که تشــکیل شده مدیرعامل 
شــرکت توســعه هــم حضــور داشــتند.
ماجرای صدور مجوز حرفه ای به 

کجا کشید چون شما دلواپس این 
مسأله بودید.

این مسأله به مدیرعامل و هیأت مدیره 
باشــگاه ها مربوط نیســت و مجمع آنها 
که ســازمان خصوصی سازی باشد باید 
در ایــن بــاره تصمیم گیــری کنــد. امــا بــا 
توجــه بــه شــرایط موجــود مــن چشــمم 
آب نمی خــورد کاری منطقــی و درســت 

انجــام دهنــد.
یعنی ممکن است دوباره 

استقلال مجوز حرفه ای نگیرد؟
بــا ایــن شــرایط بلــه، اگــر بموقــع اقــدام 
نشــود ایــن امــکان وجــود دارد و مــا بایــد 
از حــالا پیش بینــی کنیــم. چــون بــه نظــر 
می رســد دوســتان یــا نمی داننــد چــه 
بایــد بکننــد و یــا می ترســند باشــگاه ها 
ــه بخــش خصوصــی واقعــی واگــذار  را ب

کننــد.
اما تأکید چند وقت پیش 

وزیر ورزش این بود که دو تیم 
استقلال و پرسپولیس حتماً 

خصوصی شوند.
درســت اســت امــا همان طــور کــه 
گفتــم اختیــار مجمــع دو باشــگاه بــا 
ســازمان خصوصی ســازی اســت و هــر 
روز دنبــال یــک ســوژه جدیــد می رونــد. 
امروز هم از بانک شــهر حرف می زنند. 
در حالــی کــه قبــلاً ســابقه داشــتیم کــه 

بانک هــا مثــل بانــک ملــی، تجــارت و 
بانــک صنعــت و معــدن باشــگاه داری 
کردنــد و مجبــور شــدند کار را نیمــه کاره 
رهــا کننــد و بــا توجــه بــه ممنوعیــت 
بنــگاه داری توســط بانک هــا آزمــوده 
را آزمــودن خطاســت و ایــن طرح هــا 
شکســت خــورده اســت. آقایــان بــا ایــن 
کار خــود قصــد وصله پینــه کردن دارند 
کــه در چنیــن صورتــی هیــچ کمکــی بــه 
اســتقلال نمی شــود. ایــن کارشــان 
می توانــد عواقــب بــدی بــرای اســتقلال 

داشــته باشــد.
به تازگی آقای خانی رفتند و 

آقای آقا محمدی جای ایشان 
را گرفتند. چرا چنین تصمیمی 

گرفته شد؟
اســتقلال جــای آزمــون و خطــا نیســت. 
آقــای آقا محمــدی رزومــه بســیار خوبــی 

در اســتقلال دارد. هیــأت مدیــره 
اســتقلال کــه متشــکل از)آقا محمــدی، 
ایروانــی و میر ولــد( بودنــد، در دهــه 
70 بهتریــن خدمــت را بــه اســتقلال 
کردنــد و بیشــترین موفقیــت اســتقلال 
در طــول تاریــخ 7۵ ســاله آن مربــوط 
بــه همــان دهــه و حضــور ایــن عزیــزان 
اســت. بــه همیــن دلیــل پیشــنهاد داده 
شــد ایــن آقایــان بــه جمع هیــأت مدیره 

اضافــه شــوند.
یعنی غیر از آقای آقا محمدی، 
ایروانی و میر ولد هم به هیأت 

مدیره استقلال اضافه می شوند؟
ممکــن اســت نفر پنجمــی که به هیأت 
مدیــره اضافــه  شــود، آقــای ایروانــی 
باشــد. امــا آقــای میرولــد بــه دلیــل 
مشــکلات و مشــغله ای کــه داشــتند 

عذرخواهــی کردنــد.
پس آقای خانی هیأت مدیره را 

برای همیشه ترک کردند. به نظر 
می رسد مدیریت استقلال از 

ایشان راضی نبودند و با حضور 
خانی حواشی برای استقلال به 

وجود آمد.
ــا انتخــاب بعضــی از  ــه نظــر می رســد ب ب
دوســتان ســطح هیأت مدیره اســتقلال 
را پایین آوردند. جای کتابدار و حسابدار 
کــه در هیــأت مدیــره اســتقلال نیســت. 
ضمــن اینکــه هیــأت مدیــره اســتقلال 
نبایــد جــای نــزاع آقایــان باشــد. عضــو 
ــا مدیرعامــل  ــد ب ــره کــه نبای هیــأت مدی
باشــگاه گلاویــز شــود. مــن فکــر می کنــم 
بــا آمــدن آقا محمــدی و ایروانــی وزن 

ــالا بــرود. هیــأت مدیــره اســتقلال ب
نکونام لیستی را به مدیریت 

باشگاه داد، فکر می کنید 
مدیرعامل استقلال بتواند 

خواسته ایشان را برآورده کند؟
لیســت اولیــه نکونــام بــه نظــر خیلــی 
قابــل دســترس نبــود امــا تیــم بــرای 
نیم فصــل دوم نیــاز بــه چنــد بازیکــن 
دارد. بایــد ایــن بازیکنــان اضافــه شــوند 
تــا بــه یــاری خــدا اســتقلال قهرمــان 

شــود.

ایــن روزهــا بــه دلیــل اینکــه لیــگ تعطیــل شــده، تمــام نگاه هــا متوجــه تیم ملی اســت. اما در حالــی که به دلیل حضور ملی پوشــان در بازی جــام ملت ها مخاطب فوتبال نگاه باشــگاهی را کنار گذاشــته و فقــط به موفقیت 
تیــم ملــی در آســیا فکــر می کنــد، ولــی باشــگاه هایی مثــل اســتقلال فرصــت پیــدا کردنــد کــه هــم در بخش مدیریت دســت بــه تغییر بزننــد و افراد جدیــدی را به هیــأت مدیره اضافــه کنند و هم بــه دنبال جــذب بازیکنانی 
هســتند که مدنظر نکونام اســت. در این میان واگذاری باشــگاه های اســتقلال و پرســپولیس )به بخش خصوصی( نیز با تصمیم ســازمان خصوصی ســازی حتماً باید انجام شــوند تا بحث مالکیت مشــترک دردســر ســاز 
نشــود. البته هر بار بحث خصوصی ســازی وســط می آید به ســرانجام نمی رســد. اگر همینطور بی توجهی ها به خصوصی شــدن دو باشــگاه مطرح کشــور ادامه داشــته باشــد، بازهم اســتقلال نمی تواند مجوز حرفه ای را 
بگیرد و یک بار دیگر آســیایی نخواهد شــد. با توجه به مباحثی که به آنها اشــاره شــد، به ســراغ کاظم اولیایی رفتیم؛ فردی که این روزها به مدیران باشــگاه اســتقلال نزدیک اســت و برای موفقیت این تیم پیشــنهاداتی 

در ســطح مدیریتــی می دهد.

قبلاً سابقه داشتیم 
که بانک ها مثل 
بانک ملی، تجارت و 
بانک صنعت و معدن 
باشگاه داری کردند 
و مجبور شدند کار را 
نیمه کاره رها کنند و 
با توجه به ممنوعیت 
بنگاه داری توسط 
بانک ها آزموده را 
آزمودن خطاست و 
این طرح ها شکست 
خورده است

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار


